

ISSN1674-926X

CN51-1723/R

中药与临床

ZHONG YAO YU LIN CHUANG

主管单位：四川省教育厅 主办单位：成都中医药大学

2021

Vol. 12 (总第063期)

7

PHARMACY AND CLINICS OF CHINESE MATERIA MEDICA

赭代製炮



ISSN 1674-926X



双月刊 2010年创刊

中药与临床

双月刊

2010年创刊

第12卷第1期 总第63期

2021年1月25日出版

目次

【研究论著】

品种品质

中药材监督管理现状及全产业链监管模式创新初探 蒋敏桃, 何畏, 赵卫权, 等 (1)

藏药异叶青兰的质量标准研究 赵琳, 王嫒, 郑东风, 等 (6)

炮制制剂

橙皮苷固体分散体的制备及其表征 宋佳文, 李小芳, 龙家英, 等 (10)

药理毒理

基于网络药理学探讨四季青有效成分作用机制 范小艳, 廖黎, 朱洁, 等 (15)

夏枯草不同药用部位抗炎活性的比较及其有效部位的筛选 唐瑰琦, 严东, 夏伯侯, 等 (19)

制首乌醇提物对高脂饮食诱导的肥胖小鼠脂质代谢及肠道微生物的影响 代旭阳, 王成, 龚莉虹, 等 (22)

临床中药

扶正固表防感方干预新型冠状病毒肺炎高危人群的随机对照研究 张丹 (26)

中医疫病视野下新型冠状病毒肺炎病机与防治方法浅析 宗毅, 赵可惠 (30)

【教学科研】

以达药能力为核心的《中药学》教学新体系构建 王加锋, 梁晓东, 展照双, 等 (33)

基于移动APP桥接从有机化学到中药化学的教学思考 张艳, 胡樱凡, 王平 (38)

校企联合培养应用复合型人才培养质量的调查与研究 黄耀辉, 胡媛, 刘世云, 等 (41)

《红楼梦》“冷香丸”融入中药炮制思政课程设计 张璐, 易延远, 魏凤环, 等 (47)

【综述进展】

葛根的化学成分及药理作用研究进展 陈艳, 文佳玉, 谢晓芳, 等 (53)

针刺调节多发性硬化“神经-内分泌-免疫”稳态的基础研究进展 杨莎, 李雪梅, 任奎羽, 等 (61)

白术抗肿瘤活性成分及其抗肿瘤机制研究进展 龙家英, 李小芳, 王娟, 等 (65)

[期刊基本参数] CN51-1723/R*2010*b*16*64zh*P*¥8.00*20*2021-1

英文审校: 李芸霞

PHARMACY AND CLINICS OF CHINESE MATERIA MEDICA

Bimonthly Started in 2010, Volume 12, Number 1, Jan. 25, 2021

CONTENTS IN BRIEF

- The supervision and management of Chinese medicinal materials and the innovation of the supervision mode of the whole industry chain JIANG Min-tao, HE Wei, ZHAO Wei-quan, et al. (1)
- Study on the quality standard of Tibetan medicine Yiyeqinglan ZHAO Lin, WANG Yuan, ZHENG Dong-feng, et al. (6)
- Study on the preparation and characterization of hesperidin solid dispersion SONG Jia-wen, LI Xiao-fang, LONG Jia-ying, et al. (10)
- Study of mechanism of active components of Sijiqing based on network pharmacology FAN Xiao-yan, LIAO Li, ZHU Jie, et al. (15)
- Comparison of anti-inflammatory activity of the different medicinal parts of *Prunella vulgaris* L. and screening of its active components TANG Gui-qi, YAN Dong, XIA Bo-hou, et al. (19)
- Effects of ethanol extract of Polygonum Multiflora Radix Pareparata on lipid metabolism and gut microbiota in obese mice induced by high-fat diet DAI Xu-yang, WANG Cheng, GONG Li-hong, et al. (22)
- A randomized controlled study of Fuzheng Gubiao Fanggan Decoction intervention in high risk group of Corona Virus Disease 2019 ZHANG Dan (26)
- Analysis of Corona Virus Disease 2019 in the field of epidemic disease of TCM..... ZONG Yi, ZHAO Ke-hui (30)
- The construction of a new teaching system of traditional Chinese medicine with “the ability to master medicine” as the core—exploration on the teaching reform of traditional Chinese medicine in Shandong University of Traditional Chinese Medicine WANG Jia-feng, LIANG Xiao-dong, ZHAN Zhao-shuang, et al. (33)
- Teaching design from organic chemistry to traditional Chinese medicine chemistry based on mobile APP ZHANG Yan, HU Ying-fan, WANG Ping (38)
- Investigation and research on training quality of applied complex talents in joint training of university and enterprises—take “Tai Chi Class of Traditional Chinese Medicine” of Chengdu University of Traditional Chinese Medicine as an example HUANG Yao-hui, HU Yuan, LIU Shi-yun, et al. (41)
- “Lengxiang pill” of “A Dream of Red Mansions” is integrated into the design of Ideological and political course of traditional Chinese medicine processing ZHANG Lu, YI Yan-kui, WEI Feng-huan, et al. (47)
- Research progress on chemical constituents and pharmacological effects of Gegen CHEN Yan, WEN Jia-yu, XIE Xiao-fang, et al. (53)
- Basic research progress of acupuncture regulating neuroendocrine immune homeostasis in multiple sclerosis YANG Sha, LI Xue-mei, REN Kui-yu, et al. (61)
- Recent advances in anti-tumor active ingredients of Baizhu and their anti-tumor mechanism LONG Jia-ying, LI Xiao-fang, WANG Xian, et al. (65)



中药与临床

Pharmacy and Clinics of Chinese Materia Medica

双月刊 (2010年创刊)
第12卷 第1期 2021年1月出版
(总第63期)

Bimonthly(Started in 2010)
Vol.12, No.1, Jan.2021
(Total Number: 63)

主管单位: 四川省教育厅
主办单位: 成都中医药大学
名誉主编: 王永炎
主 编: 彭 成
编 辑: 中药与临床编辑委员会
出 版: 中药与临床编辑部
(成都下汪家拐街19号, 610041)
电 话: 028-86137393
电子信箱: cdzhongyao@163.com
印 刷: 四川玖艺呈现印刷有限
公司
发行范围: 国内外公开发行人
发 行: 中药与临床编辑部
中国标准连续出版物号
ISSN1674-926X
CN51-1723/R

Director: The Education Department of Sichuan Province
Sponsor: Chengdu University of TCM
Honorary Editor-in-Chief: WANG Yong-yan
Editor-in-Chief: PENG Cheng
Editing: Editorial Board of Pharmacy and Clinics of Chinese Materia Medica
Publishing: Editorial Department of Pharmacy and Clinics of Chinese
Materia Medica (No.19, Wangjiaguai Street, Chengdu, P.R. China, 610041)
Tel :028-86137393
E-mail: cdzhongyao@163.com
Printing: Sichuan nine art present printing co., LTD
Publication Scope: Public availability at Home and Abroad
Distributor: Editorial Department of Pharmacy and Clinics of Chinese Materia
Medica
Periodical Registration
ISSN1674-926X
CN51-1723/R

每册国内定价: ¥8.00